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Justerare Uppdragsbestyrkande

Närvaro

Övriga 
Anders Larsson, ekonom Kommunledningskontoret
Cecilia Vågberg, Kommunledningskontoret
Patrik Stenvard, Kommunstyrelsens ordförande
Linnea Skytt, Dietist, Omvårdnad Gävle
Katarina Stistrup, myndighetschef Omvårdnad Gävle
Rolf Hammar, ekonom, Omvårdnad Gävle

Ledamöter Närv. Frånvarande Tjänstgörande ersättare
Margaretha Wedin Ordf.
Anders Jansson OMV
Sven-Olov Hiller SBN
Lena Uddbäck PRO
Berit Wallstedt PRO
Gunnar Åkerström PRO
Bo Bergstad SPF
Kerstin Stenberg SKRF
Birgitta Börjel SKPF
Pia Pyykkönen FSFP
Vivi-Anne Ödén RPG

X
X
X
X

X
X

X
X
X
X

X

Tord Fredriksen
Leena Edholm
Ellinor Hedblom

Ersättare Närv. Frånvarande
Tord Fredriksen KS
Leena Edholm OMV
Ellinor Hedblom SBN
Anette Victorsson PRO
Lillemor Nordlöf PRO
Kerstin Wadelius PRO
Catharina Hedin SPF
Ulla Britt Mellblom SKRF
Margareta Bergström SKPF
Jarmo Laiho FSFP
Britt-Marie Hansson RPG

X
X
X
X
X
X

X
X
X
X

X
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§19: Val av ordförande

Då både ordförande och vice ordförande har förhinder denna gång beslutar 
Kommunala pensionärsrådet att utse Tord Fredriksen till ordförande för 
dagens möte.

 

§20: Val av jsuetare

Berit Wallstedt valdes att justera dagens protokoll.

§21: Fastställande av föredragningslista

Föredragningslistan fastställdes med följande tillägg under punkten nya frågor 
kommande möte: Trygghetsboende, Fixar Malte, Städning Vård- och 
omsorgsboenden.

§22: Föregående protokoll

Föregående protokoll läggs till handlingarna.
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§23: Budget 2019

Anders Larsson ekonom informerar om Kommunplan med årsbudget 2019 
och utblick 2020–2022. Hela kommunplanden kommer att fastställas av nya 
Kommunfullmäktige senast december månad 2018.

Sammanfattningsvis blev det ett bra resultat för kommunerna 2017, det 
samlade resultatet för Sveriges kommuner blev + 24 miljarder kronor. Gävle 
redovisade ett resultat på + 305 mnkr och + 218 mnkr exklusive reavinster och 
exploateringsresultat.

Under kommande år kommer lägre sysselsättningstillväxt få genomslag på 
skatteunderlaget som är vår primära intäktskälla. Kostnadstryck från ökad 
befolkning och befolkningens ålderssammansättning. Det kommer även bli 
brist på arbetskraft under kommande år då allt färre ska försörja allt fler, men 
vi ser problem redan i dag. Enligt SKL:s beräkningar behöver kommunsektorn 
60 procent av den totala sysselsättningsökningen i riket fram till 2025.

Allt fler yngre och äldre gör att det behövs göras stora investeringar framöver 
(prognos 75 miljarder kronor) och skattetillväxten räcker inte för att möta det 
ökade kostnadstrycket.

Enligt SKL:s (Sveriges Kommuner och Landsting) senaste ekonomirapport 
kommer det att behövas budgetförstärkningar motsvarande 1 procent av 
kostnaderna per år, vilket motsvarar 30 miljarder kronor 2021. Det kommer 
att krävas betydande effektiviseringar, bättre utnyttjande av teknikens 
möjligheter, ökad samverkan, Statlig styrning utifrån lokala behov samt 
rekryteringsstrategier för välfärdsjobben.

Gävle kommun kommer att de närmaste åren ha en fortsatt skattetillväxt men 
inte lika kraftig som föregående år. Krav på effektiviseringar, 
omstruktureringar och omprioriteringar. Samtliga nämnder har ett sparbeting 
på 2 procent på kommunbidrag 2019 respektive 2020, 1,5 procent 2021 och 1 
procent 2022.
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§24: Våld i nära relationer
Cecilia Vågberg strateg Social hållbarhet Kommunledningskontoret 
informerar om arbetet med att kartlägga våldsutsatthet. Gävle kommun har 
utifrån en medborgarundersökning om våldsutsatthet 2014 och 
kartläggningen av kommunens arbete mot våld i nära relationer beslutat att 
tillsätta en samordnare som arbetar kommunövergripande.

Under hösten 2017 genomförde Gävle kommun en kartläggning av våld i nära 
relationer, genom en enkät som gick ut till 3000 personer boende i Gävle 
kommun i åldrarna 18–85 år. Nedan beskrivs ett delresultat för personer i 
åldrarna 65–85 år som besvarade enkäten. Syftet är att ge en bild av utsatthet 
bland äldre i Gävle kommun

Bland de svarande i kartläggningen av våld i nära relationer i Gävle kommun 
2017 var 430 personer mellan 65–85 år. Av dessa var 56,5% i åldrarna 65–75 
år och 43,5% av de svarande var i åldrarna 76–85 år. Av de svarande var 
50,5% kvinnor, 46% män och 3% hade avstått från att svara på frågan om kön. 
En mindre andel än 0,5% hade en annan könsidentitet än kvinna eller man. Av 
de svarande bodde 28,5% ensamma och 71,5% bodde tillsammans med en 
make, maka, sambo eller partner.

Bland personer mellan 65–85 år uppgav 17,5% av de svarande att de varit 
utsatta för någon typ av våld i nära relationer under det vuxna livet. Kvinnor 
hade i signifikant högre grad 22,5% varit utsatta för våld i nära relationer 
jämfört med män 11,5%,

Vid en uppdelning i våld som skett vid ett tillfälle respektive vid upprepade 
tillfällen visade det sig att kvinnor och män hade varit utsatta för våld vid 
enstaka tillfällen i lika hög grad, medan kvinnor i signifikant högre grad än 
män hade varit utsatta för upprepat våld. Bland kvinnor var det signifikant 
vanligare att ha varit utsatt för upprepat våld i nära relationer än våld vid ett 
enskilt tillfälle Bland män var det lika vanligt att ha varit utsatt för våld en vid 
ett tillfälle som vid upprepade tillfällen.

Av de svarande hade 14% varit utsatta för psykiskt våld någon gång under det 
vuxna livet. Psykiskt våld var den typ av våld som var vanligast förekommande 
under det vuxna livet, följt av fysiskt våld som 6% av de svarande uppgav att 
de varit utsatta för. Ett tydligt resultat var könsskillnaderna i utsatthet, då 
kvinnor hade varit signifikant mer utsatta än män för samtliga typer av våld 
(psykiskt våld, fysiskt våld, ekonomiskt/materiellt våld, sexuellt våld och 
latent våld) Kvinnor hade också i signifikant högre grad än män varit utsatta 
för upprepat våld under det vuxna livet, när det gällde så gott som alla typer av 
våld

Sammantaget visade resultaten för det vuxna livet att utsattheten skiljde sig åt 
mellan kvinnor och män gällande andel utsatta och våldets karaktär. En större 
andel av kvinnorna hade varit utsatta för våld överlag och kvinnor hade varit 
mer utsatta för varje typ av våld i nära relationer jämfört med män. Samtidigt 
hade våldet mot kvinnorna haft en mer systematisk karaktär i och med att det 
oftare rört sig om upprepat våld när kvinnor varit utsatta. I linje med 
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resultaten för det vuxna livet var psykiskt våld den vanligast förekommande 
typen av våld följt av fysiskt våld.

 

§25: Omvårdnadsnämnden

Tema mat och måltid
Linnea Skytt dietist, omvårdnad Gävle informerar att inom Omvårdnad Gävle 
genomförs varje år ett antal kvalitetsmätningar på enhets och 
verksamhetsnivå. Nattfastan mäts regelbundet två gånger per år på Gävles 
vård- och omsorgsboenden. För att förebygga undernäring bör inte nattfastans 
längd överstiga 11 timmar. De senaste åren har resultatet legat stabilt på en 
hög nivå. På nämnden presenterades nuläget och framtiden när det gäller 
arbetet kring nattfastan.

 

Matsvinnsmätningar genomförs två gånger per år på vård- och 
omsorgsboenden i egen regi. Utvecklingen går åt rätt håll på de flesta boenden 
men det förekommer fortfarande svinnmängder över de riktvärden som 
Omvårdnad Gävle har fastställt. Resultaten kommer att analyseras 
tillsammans med matleverantören för att hitta möjliga alternativ till att 
minska mängden matsvinn.

 
Måltidssituationen inom hemtjänsten
Katarina Stistrup informerar att man i ett biståndsbeslut kan få måltidsstöd, 
dvs en person är med vi måltiden för de som har hemtjänst. Vidare informerar 
Katarina att det råder ett ansträngt läge med att få tag på vikarier till 
sommarsemestrarna. Enligt vad KPR.s ledamöter har hört har 25 
sjuksköterskor sagt upp sig inom hemsjukvården. Katarina informerar att hon 
inte är insatt i ärendet med vet att det anställts en ny verksamhetschef och 
enhetschef i hemsjukvården.

 

Hyror på omsorgsboenden
Rolf Hammar informerar att när någon har sökt och fått en insats beviljad är 
nästa steg att räkna ut hur mycket man ska betala i omvårdnadsavgift. Hur 
stor avgiften blir beror på vilket stöd, och hur mycket stöd, personen har rätt 
till.

 

Avgiften påverkas även av andra faktorer, bland annat av

•hur hög inkomst personen har

•hur mycket personen betalar i hyra för sitt boende
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•om hen bor tillsammans med någon

•hur mycket omvårdnad personen behöver, mätt i tid

•vilken typ av omvårdnad och stöd personen behöver.

 

Till inkomster räknas till exempel lön, pension, bostadstillägg, inkomst av 
kapital och sjukersättning. Till utgifter tar vi hänsyn till bostadskostnad och 
ett fastställt minimibelopp.

Det finns ett tak för hur mycket du behöver betala för den omvårdnad du får. 
Det kallas maxtaxa och är ett högkostnadsskydd för avgifter. Maxtaxan ändras 
varje år och är just nu 1 820 kronor per månad. Man betalar alltid 
omvårdnadsavgiften i efterhand, alltså för den omvårdnad du redan har fått.

 

KPR:s ledamöter undrar hur Omvårdnad Gävle hanterar personer som får 
dubbla hyror när de flyttar in på ett vård- och omsorgsboende. Enligt vad som 
står i Avgifter 2018 – för hjälp i hemmet & vård- och omsorgsboende kan den 
som flyttar till ett vård- och omsorgsboende ansöka om sänkt 
omvårdnadsavgift (max tre månader utöver inflyttningsmånaden) om du 
skulle få dubbel bostadskostnad. Rolf tar med sig frågan och återkommer vid 
sammanträdet i oktober.
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§26: POG - Politisk organisation
Patrik Stenvard kommunstyrelses ordförande informerar att den av 
kommunfullmäktige tillsatta POG kommittén har under november/januari 
2017/2018 haft fem sammanträden med övergripande diskussion av frågan 
om politisk styrning och ledning av framtidens välfärd i Gävle kommun. POG 
kommittén har även haft ett sammanfattande möte efter den remissomgång 
som genomförts.

 

POG kommittén har följande parlamentariska sammansättning: Ordförande 
Patrik Stenvard (M), Jörgen Edsvik (S), Mattias Eriksson Falk (SD), Ove 
Vestin(V), Evelyn Klöverstedt (L), Inger Schörling (MP), Roland Ericsson (C) 
och Jan-Eric Andersson (KD).

 

POG kommittén har gjort ett antal övergripande överväganden och förslag 
vilka framgår av bilaga. Kommittén har bl a konstaterat att dagens politiska 
organisation vad gäller antalet nämnder och bolag i stort sett är funktionell för 
att möta framtidens utmaningar och som både förmår främja helheten och 
samtidigt få en politisk verksamhetsförståelse i de enskilda 
nämnderna/bolagen. Vissa förändringar av ansvarsområden mellan 
nämnderna föreslås för att tydliggöra och stärka styrningen av vissa frågor. 
Det gäller främst att ansvar för beslut och verkställighet av LSS frågor som 
idag är fördelat på fyra olika nämnder skall hållas samman och fördelas till en 
nämnd och likaså att ansvaret för försörjningsstöd och 
arbetsmarknadsåtgärder bör hanteras av en och samma nämnd. Vidare är 
kommitténs förslag att ansvaret för näringslivsfrågor och strategiskt 
samarbete med universitet och högskolor flyttas till kommunstyrelsen. Bland 
de allmänna övervägandena förs bl a resonemang om arbetsbelastning för 
förtroendevalda, utskott i nämnder och förstärkta politiska stödresurser.
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§27: Aktuellt från Samhällsbyggnadsnämnden
Ellinor Hedblom informerar att det kommer att ske Test av en självkörande 
minibuss.

Gävle kommun kommer under oktober 2018 vara värd för en internationell 
konferens om självkörande kollektivtrafikfordon, så kallade Podcars. I 
samband med konferensen önskar arrangörerna genomföra ett pilotstudie 
med självkörande minibussar under en eller två veckor. Inom pilotstudien 
kommer det tas fram en app där resenärer kan registrera synpunkter och 
tankar kring upplevelsen att åka ett självkörande fordon. Sträckan som avses 
att trafikera är från Centralstationen till Gasklockorna. Bussarna som planeras 
användas ägs av Nobina och trafikerar idag en teststräcka i Kista. Pengar 
kommer att sökas från Trafikverket för ett uppföljande projekt för att 
analysera inkommen data från testperioden.

 

Den 1 juli 2018 införs en ny lag om bostadsanpassningsbidrag.

 

En väsentlig förändring i lagen är att två nya bidragsformer införs som öppnar 
upp möjligheten för kommunen att ge bidrag i form av ett åtagande att utföra 
bostadsanpassningar samt i form av att överlämna en begagnad anordning. 
Båda formerna förutsätter frivillighet från både kommunens och den sökandes 
sida. Samhällsbyggnadsnämnden behöver avgöra om dessa bidragsformer ska 
tillämpas.

 

Verksamheten för bostadsanpassningsbidrag har, utifrån en jämförelse av för- 
och nackdelar med dessa bidragsformer och erfarenheten av att den 
handläggning som tillämpas i dagsläget fungerar bra där den som behöver 
hjälp med t.ex. kontakt med entreprenör kan få det via fullmakt, bedömt att 
dessa bidragsformer är mer resurskrävande än den nytta de ger.
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§28: Övrigt
Det har kommit en fråga från KPR:s ledamöter om hur det ser ut med 
seniorluncher på skolorna. Ann-Charlotte Berglin kortcontroller, 
Kommunledningskontoret meddelar via mejl att hon inte har full insyn i detta, 
då det är ett samarbete mellan Utbildning Gävle och Omvårdnad Gävle, men 
så som hon är uppdaterad finns inte detta på någon skola i dagsläget och då är 
det främst på grund av utrymmesskäl, och ett litet intresse. Rådet enas om att 
höra efter i sina organisationer om intresse finns och då främst i 
ytterområdena då det i dagsläget finns ett brett utbud i centrala Gävle med 
luncherbjudande till pensionärer.

§29: Nya frågor kommande möte

 Bjuda in nya Hälso -och sjukvårdsdirektören Göran Angergård 
(oktober)

 Boendeplanering
 Mobilt läkarteam
 Information om sjuksköterskornas situation inom hemsjukvården
 Hyra boenden - vid dubbla kostnader.
 Landräddningen
 Städrutiner på vård- och omsorgsboenden
 Kötid Fixar Malte
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